
 
 

   
 

Møde i Uddannelsesudvalget for VIA 

Sygeplejerskeuddannelsen 
 

Sted: 

Lokale B128 (Pusterummet) 

Campus Silkeborg 

Nattergalevej 1, 8600 Silkeborg 

 Mødedato: 

Den 20. februar 2025 kl. 11.30-

15.00 

 

Mødet indledes med frokost kl. 

11.30-12.00. Mødestart kl. 12.00. 

Deltagere 

 

Kommunerne/KKR Midtjylland: 

Gitte Nørgaard (Formand for Uddannelsesudvalget, Chef for Sygepleje 

og Hjemmepleje, Herning Kommune) 

Lene Jensen (Omsorgschef, Sundhed, Fritid og Omsorg, Randers 

Kommune) (deltager fra kl. 13.00) 

 

Region Midtjylland: 

Inger Bach Henriksen (Uddannelsesansvarlig sygeplejerske, 

Regionshospitalet Gødstrup) 

 

Dansk Sygeplejeråd: 

Bente Alkærsig Rasmussen (2. Kredsnæstformand, Kreds Midtjylland) 

 

Sygeplejerskestuderende: 

Glenn Krogh (Aarhus) 

Caroline Brændgaard Thomsen (Aarhus) 

 

VIA Sygeplejerskeuddannelsen: 

Maria Dyhrberg Rasmussen (Uddannelsesdekan) 

Annette Rosenkilde Jensen (Uddannelsesleder, Randers) 

Julie Marie Dahl Petersen (Lektor, Holstebro) 

Cathrine Sand Nielsen (Lektor, Aarhus) 

Nadia Høyrup O’Halloran (AC-medarbejder, udvalgssekretær) 

 

Gæster 

Under punkt 5: 

Ingunn Skogstad Riddervold (Forskningschef, VIAs forskningsområde for 

sundhed og samfund) 

 

Afbud 

Region Midtjylland: 

VAKANT (Sygeplejefaglig direktør, Aarhus Universitetshospital) 

 

Dansk Sygeplejeråd: 

Jannie Elisabeth Asta Hvilsted (DSR, klinisk vejleder, Regionspsykiatrien 

Gødstrup) 

 

AU/VIA: 

REFERAT/ 
DAGSORDEN 

Mødeleder: 

Gitte Nørgaard 

Referent: 

Nadia Høyrup O'Halloran 

E: NAOH@via.dk 

T: +4587552972 

Dato: 27. februar 2025 

J.nr.: A25-78327 

Ref.: NAOH 
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Anita Haahr (Associate Professor, Institut for Folkesundhed og docent, Center for trivsel og mental sundhed, 

VIA) 

 

T. H. Langs HF og VUC: 

Nanna Skulvad (Rektor) 

 

Sygeplejerskestuderende: 

Christian Hansen (Viborg) 

Malene Kathrine Miller Gram (Viborg) 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsordenen (5 min) 
2. KOT2024-optaget på VIA Sygeplejerskeuddannelsen (20 min) 
3. Gensidig orientering vedr. status for igangværende og kommende reformer (20 min) 
4. VIA Sygeplejerskeuddannelsens Strategiske udviklingsplan 2024 (45 min) 
 Pause kl. 13.30-13.45 
5. Præsentation af omorganiseringen af forsknings- og udviklingsområdet (FoU) på VIA (30 min) 
6. De studerendes punkt (20 min) 
7. Orientering fra VIA og VIA Sygeplejerskeuddannelsen (5 min) 
8. Planlægning af næste møde i Uddannelsesudvalget (5 min) 
9. Eventuelt (5 min) 

 

 

 

 

 

Punkt  1. Godkendelse af dagsordenen (5 min) 

Sagsansvarlig: 

Gitte Nørgaard 

 

  

Bilag 
Ingen 

 

Sagsfremstilling 
Dagsordenen fremlægges med henblik på godkendelse. 

 

Indstilling 
Det indstilles, at dagsordenen godkendes, samt at rækkefølgen af punkterne følges. 

 

Referat 
Dagsordenen blev godkendt. 

 

 

Punkt  2. KOT2024-optaget på VIA 
Sygeplejerskeuddannelsen (20 min) 

Sagsansvarlig: 

Maria Dyhrberg Rasmussen 

 

  

Bilag 
Ingen 
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Sagsfremstilling 
Maria Dyhrberg Rasmussen orienterer om KOT2024-optaget, der omfatter september-studiestarten 2024 og 

februar-studiestarten 2025.  

 

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og har mulighed for at stille 

spørgsmål. 

 

Referat 
Maria Dyhrberg Rasmussen orienterede om KOT2024-optaget på VIA Sygeplejerskeuddannelsen (slides 

udsendes sammen med referatet).  

 

VIA Sygeplejerskeuddannelsen har i KOT2024-optaget optaget i alt 988 studerende ud af en samlet 

dimensionering på 1013 pladser. Tallene er udtryk for en positiv udvikling, idet både dimensionering og 

optag er øget væsentligt siden 2019, og som følge heraf er der en stigning i det årlige antal 

sygeplejerskedimittender fra VIA Sygeplejerskeuddannelsen på mere end 100 dimittender årligt fra 2021-

2024.  

 

Holstebro og det ordinære udbud i Viborg er udfordrede på søgningen. Online-uddannelsen i Viborg er i 

vækst og har et flot optag. Dog er der opmærksomhed på, at Online-uddannelsen har et højere frafald, 

hvilket dog er en gennemgående tendens for online uddannelsestilbud generelt. På det Særlige Tilrettelagte 

Forløb for SOSU-assistenter (STF) i Viborg er der 30 pladser, men pladserne fyldes ikke op (18 ud af 30 

pladser er fyldt ved februar-studiestarten 2025). VIA Sygeplejerskeuddannelsen afventer p.t. den kommende 

reform af professionsuddannelserne og forventer, at der i de kommende år vil blive fokus på udvikling af 

diverse meritforløb, bl.a. målrettet SOSU-uddannede. 

 

VIA Sygeplejerskeuddannelsen har løbende opmærksomhed på at tilpasse dimensioneringen på udbuddene 

til den søgning, der er, i det omfang, det vurderes hensigtsmæssigt ud fra hensynet til praktikpladserne, der 

er placeret i hele VIAs optageområde. 

 

”SUND+”-samarbejdet opstarter forventeligt fra september 2026, hvilket også vil betyde en omfordeling af 

dimensioneringen på VIA Sygeplejerskeuddannelsen. De 20 pladser, der årligt forventes at skulle tilføres til 

Herning, vil være ”tom-pladser”, som det aktuelt og i de seneste år ikke er lykkedes at fylde op. SUND+ 

repræsenterer en tydelig ambition om en styrkelse af VIA Sygeplejerskeuddannelsens optag i Vestjylland og 

dermed en gevinst for hele området, idet der bliver tale om et særdeles attraktivt uddannelsestilbud med 

unikke muligheder for læring og studiemiljø. 

 

Kommentarer fra Uddannelsesudvalget: 

 

- Uddannelsesudvalget ønskede at hæfte sig ved den positive historie, at VIA 

Sygeplejerskeuddannelsen over 3 år har uddannet mere end 100 flere sygeplejersker årligt. 

- Sygeplejerskeuddannelsen i VIA har en bedre søgning til uddannelsen, end 

sygeplejerskeuddannelsen har på landsplan. 

- Det er vigtigt fortsat at tydeliggøre karrierevejene for sygeplejersker – en bred uddannelse med så 

mange muligheder. Ift. sporskiftere mv. er finansiering/økonomi et vigtigt opmærksomhedspunkt 

(dette bidrager yderligere til relevansen af diverse meritforløb). 

- Dimittender fra Vestjylland, der er dimitteret i januar 2025, har oplevet ikke at kunne finde job, dette 

pga. kvalificeret ansættelsesstop på Regionshospitalet Gødstrup. 

- Der er en fælles opmærksomhed på, at flere kommuner i det midt- og vestjyske er særligt udfordrede 

på antallet af unge i målgruppen for ungdoms- og videregående uddannelser, hvilket ifølge 

fremskrivninger vil yderligere forstærkes i de kommende år. 

 

 

Punkt  3. Gensidig orientering vedr. status for 
igangværende og kommende reformer 
(20 min) 
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Sagsansvarlig: 

Alle 

 

  

Bilag 
Ingen 

 

Sagsfremstilling 
Det er tidligere blevet foreslået at indføre et fast punkt på Uddannelsesudvalgets møder, hvor der gensidigt 

orienteres om igangværende og kommende reformer, med fokus på den påvirkning, disse forventes at have 

for varetagelsen af den fælles opgave ift. uddannelsen af sygeplejerskestuderende. 

 

Oversigt over igangværende og kommende reformer: 

 

Regeringens Ældrereform / Faktaark (Gitte Nørgaard orienterer kort) 

Regeringens ældrereform, "Du bliver aldrig for gammel til at have det godt," blev politisk vedtaget i april 

2024. Lovpakken træder i kraft den 1. juli 2025 og fokuserer på selvbestemmelse, tillid, lokal forankring og 

faste teams, som skal sikre en mere personlig og sammenhængende pleje. 

 

Aftale om sundhedsreform 2024 (Gitte Nørgaard og Inger Bach Henriksen orienterer kort) 

Regeringens sundhedsreform, "Sundhed tæt på dig," blev vedtaget i november 2024. Reformen fokuserer på 

at styrke det nære sundhedsvæsen ved at oprette nye lokale sundhedsråd, forbedre fordelingen af læger og 

sundhedspersonale samt sikre bedre støtte og behandling for borgere med kroniske sygdomme. 

Nøgleordene for reformen er tilgængelighed, kvalitet og sammenhæng i sundhedstilbuddene. 

 

Reform af professionsuddannelserne: Professions- og erhvervsrettede videregående uddannelser til 

fremtiden (Maria Dyhrberg Rasmussen orienterer kort) 

Reformudspillet, "Forberedt på Fremtiden VI – Professions- og erhvervsrettede videregående uddannelser til 

fremtiden" blev præsenteret i oktober 2024 og har til formål at styrke kvaliteten og attraktiviteten af 

professions- og erhvervsrettede videregående uddannelse. Reform af professionsbacheloruddannelserne er 

endnu ikke vedtaget, men der er politiske forhandlinger i gang. 

 

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget gensidigt orienterer om status for igangværende og kommende 

reformer med fokus på den betydning, de forventes at få for den fælles opgave ift. uddannelsen af 

sygeplejerskestuderende. 

 

Referat 
Gitte Nørgaard, Inger Bach Henriksen og Maria Dyhrberg Rasmussen orienterede kort om de tre reformer 

skitseret i sagsfremstillingen, og udvalget havde en gensidig udveksling af relevante perspektiver.  

 

Helhedspleje er et centralt opmærksomhedspunkt ift. ældrereformen i kommunerne, hvor forventningerne til 

forvaltningen heraf blev drøftet i relation til betydningen for de studerendes praktikophold i kommunerne. Der 

vil fortsat være forskel fra kommune til kommune ift. forståelsen og forvaltningen af helhedspleje. 

 

I relation til sundhedsreformen blev det drøftet, at digitale kompetencer og evnen til tværsektorielt 

samarbejde bliver vigtige kompetencer, hvorfor disse fokusområder også bliver centrale for en kommende ny 

sygeplejerskeuddannelse.  

 

Fra de studerende blev det kommenteret, at der er behov for at styrke oplevelsen af faglig stolthed hos de 

studerende over det at uddanne sig til sygeplejerske. Det blev foreslået, at samarbejdet med andre 

fagligheder, herunder læger, trænes mere i løbet af uddannelsen, dette som en vej til at skabe mere faglig 

stolthed. 

 

Maria Dyhrberg Rasmussen kommenterede, at SUND+-samarbejdet bliver en ramme, der kommer til at 

understøtte netop dette. Tværfaglighed handler om ligeværd – vi er lige værd, vi har blot forskellige opgaver. 

 

https://www.sm.dk/Media/638560410317297269/Aeldrereform_aftaletekst_apr2024%20-%20UA.pdf
https://aeldremin.dk/Media/638561075263021505/Aeldrereform_aftale_faktaark_apr2024_UA.pdf
https://www.ism.dk/Media/638743383915480390/Aftale%20om%20sundhedsreform%202024%20%20vers.%202-04.02.2025.pdf
https://ufm.dk/publikationer/2024/filer/fpf-vi-nye-uddannelsesveje-web.pdf
https://ufm.dk/publikationer/2024/filer/fpf-vi-nye-uddannelsesveje-web.pdf
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Inger Bach Henriksen kommenterede, at studieafsnittet på Regionshospitalet Gødstrup også er en ramme, 

hvor forskellige faggrupper arbejder tæt sammen.  

 

 

Punkt  4. VIA Sygeplejerskeuddannelsens 
Strategiske udviklingsplan 2024 (45 
min) 

Sagsansvarlig: 

Annette Rosenkilde Jensen 

 

  

Bilag 
Strategisk udviklingsplan 2024 – VIA Sygeplejerskeuddannelsen 

 

Sagsfremstilling 
VIA Sygeplejerskeuddannelsens har på baggrund af en grundig strategisk analyse af hhv. uddannelsens 

kvalitet og relevans formuleret Strategisk udviklingsplan 2024. På baggrund af den strategiske analyse 

formulerer VIA Sygeplejerskeuddannelsen følgende i den strategiske udviklingsplan: 

 

- En uddannelsesprofil, som primært har fokus på uddannelsens kvalitet 

- En professionsprofil, som primært har fokus på uddannelsens relevans 

- Strategiske temaer og tilhørende indsatsplaner 

 

Annette Rosenkilde Jensen vil på mødet præsentere Uddannelsesudvalget for indholdet af den strategiske 

udviklingsplan med fokus på det, der er særligt relevant set fra et samarbejds- og aftagerperspektiv.  

 

VIA Sygeplejerskeuddannelsens strategiske udviklingsplan tager afsæt i VIAs overordnede strategi 

”Sammen om fremtidens professionelle”, som gælder til og med 2025. På VIA er der derfor netop igangsat 

en strategiproces mhp. udarbejdelse af en ny strategi gældende fra 2026.  

 

Efter den indledende præsentation vil der være mulighed for at stille spørgsmål, og VIA 

Sygeplejerskeuddannelsens vil gerne drøfte med udvalget, om den strategiske udviklingsplan giver 

anledning til fælles perspektiver og opmærksomheder i relation til udviklingen af uddannelsen? 

 

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget 

- tager orienteringen vedr. Strategisk udviklingsplan 2024 til efterretning og har mulighed for at stille 

spørgsmål. 

- drøfter de fælles perspektiver og opmærksomheder i relation til udviklingen af uddannelsen, som 

den strategiske udviklingsplan måtte give anledning til. 

 

Referat 
Annette Rosenkilde Jensen orienterede om VIA Sygeplejerskeuddannelsens Strategiske Udviklingsplan 

2024 (slides udsendes sammen med referatet). VIA Sygeplejerskeuddannelsen har tidligere arbejdet mere 

reaktivt med kvalitet i form af en opfølgende kvalitetsrapport, hvorimod der nu arbejdes mere proaktivt i form 

af en strategisk udviklingsplan med et fremadrettet perspektiv. VIAs strategi er den overordnede paraply, 

som VIA Sygeplejerskeuddannelsens strategiske udviklingsplan har et tæt ophæng til. 

 

De to strategiske temaer i den strategiske udviklingsplan: 

 

Tema 1: Vi uddanner sygeplejersker med en tydelig professionsidentitet, der retter sig mod komplekse 

virkeligheder 

 

Tema 2: Vi udvikler uddannelsen med udgangspunkt i de studerende, der søger os 

 

Udviklingsplanen indebærer, at der løbende vil ske involvering af praksis ift. realiseringen af konkrete 

ambitioner og indsatser. 
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Der var en kort drøftelse i grupper ud fra følgende spørgsmål: 

Giver tema 1 og tilhørende indsatser i den strategiske udviklingsplan anledning til spørgsmål, perspektiver 

eller særlige opmærksomhedspunkter i relation til udvikling af VIA Sygeplejerskeuddannelsen? 

 

Opsamling af pointer fra drøftelserne: 

Ift. det med at uddanne mod en tydelig professionsidentitet: Sygeplejerskeuddannelsen er en 

generalistuddannelse, og det er OK, at de studerende bruger nogle semestre på at vokse ind i professionen. 

Så måske behøver fokus ikke ligge på at definere professionsidentiteten for de studerende fra starten, men i 

stedet på at lade de studerende selv finde vej og over tid definere professionsidentiteten konkret for sig selv. 

 

Faglig stolthed for sygeplejersker – professionsidentitet – hvordan kan den mærkes/udstråles? 

Rækkefølgen ”Praksis-teori” forhold fremfor ”teori-praksis” er godt – positivt at praksis tillægges stor vægt. 

Professionsidentiteten: Hvis vi ikke skal tabe land ift. andre fagligheder, skal vi selv være tydelige omkring 

sygeplejerskers professionsidentitet og hvad vi kan.  

 

Relevansen af indsatsområder ift. praksis: klinisk lederskab har stor relevans ift. kommende ældrereform 

osv. Her har sygeplejerskerne en vigtig rolle. Strategiske samarbejder er også særligt relevante i en tid med 

store forandringer. Fint at uddannelsen tipper tilbage mod det professionsrettede. 

 

Indholdet af udviklingsplanen er relevant, taler ind i tendenser, udvalget ser potentiale for at samarbejde om 

indsatserne. Udviklingsplanen afspejler på fin vis det landskab af kompleksitet, som VIA 

Sygeplejerskeuddannelsen indgår i – komplekse borgere, komplekse forløb og komplekse reformer.  

 

Bente Alkærsig Rasmussen kommenterede på data om hhv. generalistopgaver i kommunerne og 

sygeplejerskers tilbagetrækningsalder i Region Midtjylland. Bente sender data/information til Annette 

Rosenkilde Jensen. 

 

 

  Pause kl. 13.30-13.45 

   

 

Punkt  5. Præsentation af omorganiseringen af 
forsknings- og udviklingsområdet 
(FoU) på VIA (30 min) 

Sagsansvarlig: 

Ingunn Skogstad Riddervold 

 

  

Bilag 
Ingen 

 

Sagsfremstilling 
I 2024 blev der gennemført en omorganisering af forsknings- og udviklingsområdet (FoU) på VIA. VIA 

bedriver anvendt forskning i tæt samarbejde med offentlige og private partnere, og fokus er på at skabe 

viden, der styrker VIAs uddannelser og bidrager til at løse samfundets udfordringer. 

 

Som led i omorganiseringen er Forskningsområdet for sundhed og samfund blevet etableret, og Ingunn 

Skogstad Ridder er blevet ansat som forskningschef for området. VIA Sygeplejerskeuddannelsens primære 

samarbejde med FoU kommer til at relatere sig til dette forskningsområde, konkret to forskningscentre med 

fokus på det sundheds-/sygeplejefaglige område (Forskningscenter for pleje og rehabilitering og 

Forskningscenter for aktivitet og forebyggelse). 
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Forskningschef Ingunn Skogstad Riddervold indleder punktet med en præsentation af de overordnede linjer 

for den gennemførte omorganisering af FoU-området på VIA. Ingunn Skogstad Riddervold vil derudover 

orientere om de nuværende samarbejdsflader med praksis på sundhedsområdet, og der vil være lejlighed til 

en kort drøftelse af perspektiver/ønsker ift. det fremadrettede samarbejde med praksis på sundhedsområdet. 

 

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget 

- tager orienteringen til efterretning og har mulighed for at stille spørgsmål. 

- drøfter perspektiver og ønsker ift. det nuværende og fremtidige samarbejde med praksis på 

sundhedsområdet. 

 

Referat 
Ingunn Skogstad Riddervold gav en indledende præsentation af FoU-området på VIA og den nylige 

reorganisering, der har til formål at løfte den faglige ambition for området (Slides udsendes sammen med 

referatet).  

 

VIAs FoU-område navigerer i en kompleks kontekst med mange aktører, herunder bl.a. kommuner, region 

og UC-sektor, og vil gerne spille aktivt sammen med disse. FoU vil fremadrettet derfor have et øget fokus på 

i højere grad at få trykprøvet idéer mv. i praksis for at sikre, at projekterne i sidste ende vil give værdi og 

gøre en forskel for nogen. 

 

Kommentarer og opmærksomheder fra Uddannelsesudvalget: 

 

- Det blev drøftet, hvordan studerende kan blive en del af FoU-området, da dette vil være et attraktivt 

tilbud for nogle studerende. Når de nyetablerede forskningscentre har defineret de temaer, der 

fremover vil blive arbejdet med, kan studerende f.eks. tænkes ind ift. bachelorprojekter eller andet. 

- Der er stort potentiale i forskning pba. registerdata. Det er en ambition for FoU-området at arbejde 

med registerdata, men der ligger en større opgave i at udvikle en struktur for det og etablere det som 

et nyt fokusområde for området. 

- Uddannelsesudvalget bakkede op om perspektivet ift. at vende puljerne lidt på hovedet; at definere 

forskningsprojekter ud fra behov, manglende viden mv., fremfor at definere dem pba. allerede 

eksisterende puljer, der kan søges. 

 

Ingunn Skogstad Riddervold kan inviteres til en drøftelse på ny, når temaerne for forskningscentrene er 

defineret, og området er længere i forandringsprocessen. 

 

 

Punkt  6. De studerendes punkt (20 min) 

Sagsansvarlig: 

De studerende 

 

  

Bilag 
Ingen 

 

Sagsfremstilling 
Under dette punkt har de studerendes repræsentanter i Uddannelsesudvalget mulighed for at bringe 

relevante temaer og spørgsmål op til afklaring og/eller drøftelse. 

 

De studerende ønsker at drøfte følgende: 

 

- Omfanget af og kvaliteten af den psykiatriske undervisning, som vi som studerende oplever som 

værende utilstrækkelig og fylder for lidt på uddannelsen ift. specialets størrelse og kompleksitet 
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Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget drøfter de temaer og spørgsmål, som udvalgets studerende ønsker 

drøftet. 

 

Referat 
På vegne af Uddannelsesudvalgets studenterrepræsentanter indledte Glenn Krogh med at sige, at omfanget 

og kvaliteten af den psykiatriske undervisning på den teoretiske del af uddannelsen opleves som 

utilstrækkelig, dette i betragtning af hvor mange psykiatriske patienter, de studerende møder i praktikkerne, 

uanset sektor, speciale osv. Der opleves at mangle undervisning i mødet mellem den 

sygeplejerskestuderende og den psykiatriske patient. Dvs. det er ikke sygdomslære i sig selv, der 

efterspørges, men mere hvad det vil sige at levere sygepleje til patienter og borgere med psykisk sygdom. 

Uden at blive klædt godt nok på er man som studerende efterladt med sine egne ofte mangelfulde 

forforståelser.  

 

Kommentarer fra Uddannelsesudvalget: 

 

- Dansk Sygeplejeråd oplever, at nyuddannede sygeplejersker giver udtryk for at mangle kompetencer 

inden for det psykiatriske område. 

- Forslag til måder, hvorpå studerende kan klædes på til mødet med borgere/patienter med psykisk 

sygdom: Skuespillere, der spiller scenarier, psykoedukation, inddragelse af patientforeninger og 

pårørendeperspektivet. 

- Borgere med psykiatriske lidelser fylder rigtig meget i den kommunale kontekst – flere er hjemme i 

egen bolig, idet presset på regionspsykiatrien mv. er så stort. 

 

Caroline Brændgaard Thomsen spurgte ind til et punkt, der tidligere er blevet bragt op af de studerende i 

Uddannelsesudvalget. Det drejer sig om de studerende i Aarhus og deres mulighed for at ønske/ikke ønske i 

forbindelse med praktikpladsfordeling. Maria Dyhrberg Rasmussen og Annette Rosenkilde Jensen 

videregiver til ledelsen på udbuddet i Aarhus, at der er tvivl om dette hos de studerende, herunder 

usikkerhed ift. begrundelserne, der danner baggrund for beslutningen. 

 

 

Punkt  7. Orientering fra VIA og VIA 
Sygeplejerskeuddannelsen (5 min) 

Sagsansvarlig: 

Maria Dyhrberg Rasmussen 

 

  

Bilag 
Nyhedsbrev fra VIA og VIA Sygeplejerskeuddannelsen 

Evalueringsrapport – Evaluering af konceptet kvalitet i praktik, efteråret 2024 

 

Sagsfremstilling 
I vedhæftede nyhedsbrev er samlet en række aktuelle nyheder fra VIA og VIA Sygeplejerskeuddannelsen. 

 

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og har mulighed for at stille 

spørgsmål. 

 

Referat 
Der var ingen spørgsmål til den skriftlige orientering. 

 

 

Punkt  8. Planlægning af næste møde i 
Uddannelsesudvalget (5 min) 

Sagsansvarlig:   



 

 

9/9 

Alle 

 

Bilag 
Ingen 

 

Sagsfremstilling 
Det næste møde i Uddannelsesudvalget afholdes d. 12. maj 2025. 

 

Punkter til behandling på møde nr. 2/2025 d. 12. maj 2025, jf. årshjulet: 

 

- Reform af professionsbacheloruddannelserne 

- Studieordningsrevision 

- Tema: Studiestart – med særligt fokus på inddragelse af aftagerne/omverdenen i studiestarten 

 

Mødedeltagerne har mulighed for at komme med forslag til punkter/indhold på kommende møder i 

Uddannelsesudvalget. Forslag kan også løbende sendes til Nadia O’Halloran (NAOH@via.dk).  

 

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget kommer med forslag og ønsker til punkter/indhold på kommende 

møder. 

 

Referat 
Tilføjes til mødet d. 12. maj: 

SUND+: baggrund, ambition og status (inkl. VIA Sygeplejerskeuddannelsens ledelsesredegørelse til VIAs 

bestyrelse fra juni 2024) 

 

VIAs kommende strategi behandles som tema på et kommende møde. 

 

Reform af professionsuddannelserne: Uddannelsesudvalgene tænkes ind ift. reformimplementering, hvilket 

kan betyde behov for møder udover det, der er planlagt for nuværende. VIA afventer den politiske aftale, og 

Uddannelsesudvalget vil blive holdt orienteret om den kommende reformproces.  

 

 

Punkt  9. Eventuelt (5 min) 

Sagsansvarlig: 

Alle 

 

  

Sagsfremstilling 
 

Referat 
Inger Bach Henriksen orienterede om, at Region Midtjylland i marts udpeger en sygeplejefaglig direktør som 

nyt medlem af Uddannelsesudvalget for VIA Sygeplejerskeuddannelsen.  

 

Gitte Nørgaard gjorde reklame for, at Human First afholder en temadag d. 23. april (afholdes på VIAs 

Campus Aarhus Nord). Der er få pladser tilbage. Link til program og tilmelding: Temadag: Sammen om 

sammenhængende indsatser i sundhedsfaglig kontekst - Human First 

 

 

 

https://www.human-first.org/nyheder-og-arrangementer/arkiv/2025/temadag-sammen-om-sammenhangende-indsatser-i-sundhedsfaglig-kontekst/
https://www.human-first.org/nyheder-og-arrangementer/arkiv/2025/temadag-sammen-om-sammenhangende-indsatser-i-sundhedsfaglig-kontekst/

